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Van de voorzitter 
 
Langs de zijlijn 
Er zijn vele manieren om aan 
de zijlijn te staan, sommige 
zijn best leuk, tenminste als 
het mooi weer is, en dan 
bedoel ik natuurlijk aan de 
zijlijn bij sportactiviteiten. 
Overigens moet je dan ook 

weer niet teveel “beste 
stuurlui” in je buurt hebben.  
 

 
 
Een andere manier van aan 
de zijlijn staan hebben we 
als PvdA onlangs in de 
raadszaal moeten ervaren 
tijdens het debat over het 
sociaal domein, ons raadslid 
stond in het veld en 
probeerde sturing te geven 
aan het sociaal beleid in onze 
gemeente. Echter de coalitie 
partijen samen stuurden de 
totale oppositie naar de 

zijlijn. Heel correct besloot 
een ervaren raadslid van de 
oppositie namens die 
oppositie een statement te 
maken waarin de 
onsportiviteit van de coalitie 
gehekeld werd!  En dan te 
weten dat die 
oppositiepartijen juist 
opkwamen voor de 
inwoners van Veenendaal 
die gewend zijn aan de zijlijn 
te staan. 
 

 
 

En dan mogen we met 
verhalen over verbetering 
van de koopkracht en groei 
van de economie om de oren 

http://www.pvda.nl/
mailto:veenendaa@pvda.nl
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worden geslagen, de 
onzekerheid bij het 
merendeel van de inwoners 
neemt alleen maar toe. 
Onzekerheid over het 
krijgen van een woning, het 
hebben van een vaste baan, 
het ontvangen van de 
benodigde zorg, en 
onzekerheid over wat de 
energie transitie ons gaat 
kosten. En als je dan al in de 
hoek zit waar de klappen 
vallen wordt je door allerlei 
maatregelen nog eens extra 
gekort! En dat door politici 
die hun mond vol hebben 
over “om zien naar elkaar” 
en “iedereen krijgt de zorg 
die hij/zij nodig heeft”! 
 

 
 
Eén ding is duidelijk we 
zullen als oppositiepartijen 
veel meer de handen ineen 
moeten slaan en nog meer 
aan onze inwoners duidelijk 
moeten maken waar we voor 
staan en dat er wel degelijk 
wat te kiezen valt. En als 
PvdA moeten we lokaal nog 
meer dan ooit ons op de 
bekende speerpunten 
richten en daar hebben we 
alle leden hard bij nodig. 
Daarom ben ik ook erg blij 
dat Hennie Bos de fractie als 
commissielid komt 
versterken, juist op het 
sociale terrein. Hennie we 
rekenen op je, veel succes!  
 

Jos Schilte 
voorzitter 

 
 

Van de fractievoorzitter 
 
Open bestuursstijl en 
communicatie? 
 
Voor de PvdA Veenendaal is 
het ‘sociaal domein’ als een 
speerpunt benoemd in het 
partijprogramma voor de 
periode ’18 –’22. 
 

 
 
We hebben bij aanvang in 
april 2018 allen ingestemd 
met het voorgestelde 
collegeprogramma en 
daarmee werd het een 
raadsbreed programma. Een 
programma waarin 
burgerparticipatie en 
bestuurlijke stijl een 
belangrijk thema is. Welnu 
wat zien we van deze ‘open’ 
bestuursstijl terug? De vraag 
is ‘m beantwoorden: niets. 
 
Het college en de 
coalitiepartijen maken 
onderling uit wat voor hen 
belangrijk is en als ze de 
gelederen blijvend weten te 
sluiten dan wordt er niet 
eens geluisterd naar wat de 

oppositie te melden heeft. 
Geen handreikingen om ook 
maar de minst geringe pilots 
te starten, zoals de preventie 
of vroeg signalering van 
mensen die aandacht of zorg 
nodig hebben op te pakken 
bij de nu puur op het fysieke 
domein, lees de stoeptegels 
en het groen, ingerichte 
wijkteams. 
 

 
 
Met alleen al door ons als 
PvdA ingediende 
amendementen (7 stuks) is 
dan ook bijna niets gedaan. 
Op één punt kregen we een 
toezegging, over de 
bewaking en inzichtelijk 
maken van de kosten van het 
bouwen van zorggeregelde 
instellingen en die hebben 
we dan ook ingetrokken 
omdat deze overbodig is 
geworden.  
 

 
 
De coalitie was heel stil over 
de inhoud van de voorstellen 
van alle oppositiepartijen en 
had ook zelf geen enkele 
motie of amendement 
ingediend. Ze begonnen 
alleen te zeuren over dat ik 

http://www.pvda.nl/
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ze laat had ingediend. Dat 
laatste klopt omdat we als 
steunfractie besloten hebben 
ze toch allemaal in te dienen, 
al was het maar als signaal. 
Zoals gezegd het bleef heel 
stil op de inhoud. Een debat 
was er feitelijk niet.  
 
Het jeugddebat was naar 
mijn idee wel een succes. 
Kinderen spraken ongeremd 
en er was bijna een echt 
debat, een die je ook wenst 
in een gemeenteraad. Hoor 
en wederhoor. Elkaar 
bestoken met argumenten 
zonder een ‘college’ dat haar 
voorstellen verdedigd of 
omarmt en zonder een 
coalitie en oppositie. Kortom 
een soort van lagerhuis 
debat. 
 

 
 
Ondanks alle signalen die we 
hebben afgegeven over het 
minimabeleid en het 
(kinder)armoedebeleid blijft 
het dus bij ’t bij de 
voorstellen van de coalitie. 
Wij als PvdA hebben op z’n 
minst laten zien waar we 
voor staan. Voor het 
verkleinen van de 
tweedeling, jalousie 
voorkomen en een eerlijke 
verdeling van werk en 
inkomen. En wat mij 
persoonlijk betreft, weg met 
alle regelingen en controles 

en iedereen een 
basisinkomen of hoe je dat 
ook wilt noemen. Het mes 
snijdt dan aan twee kanten: 
minder verplichtingen, een 
voldoend grote afstand qua 
inkomen tussen werkenden 
en niet-betaald-werkenden, 
minder stress door meer 
mantelzorgers die met dat 
basisinkomen beschikbaar 
komen, minder instanties die 
je aan het spaarzaam 
beschikbare werk willen 
dwingen. De zorgkosten 
zullen volgens mij ook alleen 
maar lager worden door een 
basisinkomen 
 

 
 
Kortom we gaan gewoon 
door met de strijd voor de 
meest kwetsbaren in onze 
Veense samenleving en 
zullen er qua communicatie 
voldoende aan moeten doen 
om ons weer goed of nog 
beter op de kaart te zetten. 
En dit naast het op zoek 
blijven gaan van nieuw 
kader, jonge enthousiaste 
mensen. 
 
Hans van de Braak 
Fractievoorzitter 
 

 
 

Interview met Umar 
 

“Ik ken mijzelf nog niet goed 
genoeg’  
 
Het is al voorjaar 2019 als de 
afspraak voor een interview 
met Umar eindelijk door kan 
gaan. O nee, dat ligt niet aan 
Umar van de Pol. We 
ontmoeten elkaar precies op 
de kruising van de 
Tuinstraat en de JG 
Sandbrinkstraat op een 
druilerige avond, waar het 
wegdek ons een spiegel 
voorhoudt.  
 
Een hartelijke ontmoeting is 
de start van een interessant, 
boeiend gesprek. Eerder op 
de dag had ik Umar een mail 
gestuurd zo van ‘ bereid je 
maar voor op een stevig 
gesprek’. Het antwoord was ‘ 
Ik heb er zin in’. De toon was 
gezet. 
 

 
 
Umar is commissielid 
namens de PvdA en houdt 
zich o.a. bezig met het 
Sociaal Domein. 
Over de transitie van de 
WMO naar de Wet 
Langdurige Zorg maakt hij 
zich ook zorgen. Hierdoor 
kunnen problemen van 
gezinnen onder de radar 
blijven. Bij de transitie zou  

http://www.pvda.nl/
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1 % van de mensen nadeel 
ondervinden. Dat getal blijkt 
groter te zijn. Hij is van plan 
daar technische vragen over 
te stellen aan het college. 
 

 
 
Umar is opgegroeid in het 
Franse Gat. Zijn vader 
werkte begin jaren 80 bij 
Nedloyd en ontmoette 
tijdens zijn werk in 
Singapore, zijn moeder. 
Umar heeft een broer van 19 
jaar. 
 

 
 
In Singapore wonen 6 
miljoen mensen in harmonie 
met elkaar. ‘ Waarom kan 
dat daar wel en in andere 
delen van de wereld niet’, 
vraagt Umar zich retorisch 
af. 
 
Zijn moeder, voelde met vele 
bewoners de druk in de 
jaren 80 vanuit het grote 
China. “De mensen waren 

bang voor Chinese 
overheersing”, aldus Umar 
 
Overigens gaat hij verder: 
‘Per hoofd van de bevolking 
stoten wij in Nederland meer 
CO-2 uit dan in China. Er 
komt een tijd dat het over is 
met fossiele brandstoffen.’ 
 
De koffie wordt geserveerd 
in Zeldzaam en er vallen een 
paar namen uit het verleden, 
zoals Vredeling en Jan 
Schäfer. Umar is op de 
hoogte van de klassieker van 
Jan Schäfer ‘in gelul kun je 
niet wonen’ en wijst erop dat 
Veenendaal ook meer voor 
jongerenhuisvesting moet 
doen. Hij gaat zich daar hard 
voor maken.  
 
Aan de verdere groei van 
Veenendaal zou grond van 
de gemeente Rhenen kunnen 
worden gekocht. Hij denkt 
aan tiny houses, ‘ die zijn nog 
betaalbaar voor jongeren’, 
aldus Umar. We moeten met 
de jeugd in gesprek gaan 
over de ideeën.  
 

 
 
De economie, zo schat Umar 
in, zal er over 10 jaar al 
anders uit gaan zien. We 
zullen daarop moeten 
anticiperen. De eerste 
stappen zijn we aan het 

zetten, maar de stappen 
moeten groter worden. 
 
Umar begint over zijn 
sollicitatie bij het onderdeel 
Defensie Materieel 
Organisatie (DMO) en geeft 
daarmee  gelijk aan wat het 
verschil is tussen de bijdrage 
van Amerika (20 % van het 
Nationaal Inkomen) in 
vergelijking met Nederland 
(1,15 % van Nationaal 
Inkomen) dat besteed wordt 
aan defensie. Die bedragen 
lopen helemaal uit de pas. 
Het is dan ook geen wonder 
dat Amerika aan de bel trekt 
over defensie-uitgaven aan 
de NAVO.  
 

 
 
In Veenendaal zou de WOZ 
kunnen worden verhoogd. 
We zitten 10 % onder het 
gemiddeld landelijk niveau. 
De verhoging van de WOZ 
zou 2 miljoen opleveren, 
welk bedrag we kunnen 
inzetten in het Sociaal 
Domein. 
 
Het college zegt dat er 
structurele tekorten zijn in 
de jeugdzorg. Dat zullen we 
moeten checken, ‘klopt dat’. 
In Veenendaal wordt geen 
maatwerk geleverd in de 
Jeugdzorg. Dat zou wel 
moeten! 

http://www.pvda.nl/
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Voor de PvdA is het van 
groot belang om iedereen 
bestaansrecht te kunnen 
geven en dat ieder zijn eigen 
leven kan leiden, zonder in 
armoede te geraken. 
Over het basisinkomen is 
Umar duidelijk ‘ Ik ben daar 
een fervent voorstander 
van’. Dan zijn er ook geen 
toeslagenfabrieken meer 
nodig. Ik zou daar graag een 
keer een verdere verdieping 
op los willen laten. Wellicht 
laat dat zich ook lenen voor 
een Themabijeenkomst 
binnen de PvdA. 
 
Over jongeren gesproken; 
het uitgaan van jongeren van 
boven de 18 jaar verplaatst 
zich naar de steden. Tot voor 
enige tijd terug waren cafés 
als De Uijl en de Kolonie 
trekkers. Daarnaast wordt 
Escape gemist door 
jongeren. 
 

 
 

Sinds zijn 18e jaar speelt 
Umar gitaar en was van plan 
een punkrockband op te 
richten. 
Op de vraag om een dag in te 
vullen anders dan anders, 
geeft Umar aan op een 
ontdekkingsreis te gaan, 
zowel op cultureel gebied als 
op mentaal gebied. 
“Ik ken de Aziatische 
cultuur”, zegt Umar en gaat 
verder “ Het is interessant 
om mensen in de landen zelf 
te spreken’. Het lijkt hem 
geweldig om mensen in 
Nieuw-Zeeland bij wijze van 
spreken in de rimboe te 
ontmoeten. 
We komen tot de conclusie 
dat wat Umar wil niet in één 
dag is te vatten.  
Qua voetbal is Arsenal zijn 
favoriete club. Hij is 
verschillende keren bij 
Arsenal wezen kijken. De 
Nederlandse competitie 
haalt het niet bij de Engelse. 
Lachend stelt hij dat hij 
“Ajax’ niet te kort wil doen. 
 

 
 
Umar heeft in het 3e jaar van 
zijn opleiding 
‘Veiligheidskunde’ stage 
gelopen bij Defensie in 

Woensdrecht. Zijn scriptie 
‘Jonge vechters’ heeft hij 
geschreven tijdens zijn 
verblijf in de 
Kromhoutkazerne in 
Utrecht. De scriptie gaat over 
de veiligheidscultuur bij 
defensie. Daar is wel wat 
over te zeggen. 
 
Zijn voorbeeld in de PvdA is 
John Kersten. ‘John stelt 
mensen centraal en niet het 
gezag’. 
Daarnaast is Umar 
gecharmeerd van Loes Ypma 
en Agnes Jongerius. Dat zijn 
activistische politici, daar 
hou ik van. 
 
Plots vervolgt Umar ‘Ik had 
een goed verhaal over het 
parkeerbeleid’ maar binnen 
onze partij stond niet 
iedereen te juichen. Dat kan 
ook gebeuren. 
Zijn maidenspeech in de 
Commissie was tevens een 
leermoment. In de 
commissie gaat dat er 
‘losser’ aan toe dan in de 
raad. Het onderwerp ging 
over het percentage 
Algemene reserve.  
 

 
 
Aan Umar worden enkele 
korte keuzes voorgelegd: 

http://www.pvda.nl/
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Arsenal versus Ajax; Dovo 
versus GVVV; Minima versus 
Maxima; Sociaal versus 
Laissez faire; bier versus 
wijn; zomer versus winter; 
Singapore versus Nieuw 
Zeeland; lokaal versus 
landelijk. Voor de 
beantwoording verwijst 
verslagmaker naar Umar.  
 
Op de vraag wat zijn 
grootste dilemma is zet 
Umar ‘ Zelfontdekking; ik 
ken mezelf nog niet goed 
genoeg’. 
 
Het gesprek kantelt toen het 
ging over een goede vriendin 
die hij had…. Zonder op de 
ins en out in te gaan, 
realiseer ik mij dat er een 
27-jarige man tegenover mij 
zit, die het leven ook van 
andere kanten heeft gezien.  
 
‘Ik ben nog aan het 
nadenken wat mijn 
klinkklare (onderbouwde) 
mening is over bepaalde 
onderwerpen. M.a.w. is zoek 
naar de feiten. Ik ben nog 
zoekende’.  
 

 
 

PvdA - Bijeenkomst 
“Betaalbaar wonen voor 
iedereen!” 
 
Op 11 december 2019 
organiseerde de afdeling 
Veenendaal van de PvdA een 
themabijeenkomst over 
“betaalbaar en kwalitatief 
goed wonen, ook binnen de 
sociale huursector”. 

 
Zo’n 40 aanwezigen spraken 
met elkaar over vragen als: 
Kan iedereen in Veenendaal 
nog een betaalbare woning 
vinden? En hoe lang duurt 
dat dan voordat je er een 
hebt? Ook nieuwbouw en 
verduurzaming binnen 
Veenendaal passeerden de 
revue.  
 

 
 
Landelijk beleid heeft ervoor 
gezorgd dat het gehele 
stelsel van sociale huur de 
afgelopen jaren behoorlijk is 
afgebroken, betoogde Anita 
Engbers, voorzitter van de 
werkgroep huurders binnen 
de PvdA en adviseur van 
huurdersorganisaties, op 
zeer betrokken wijze. En het 
huidige kabinet heeft geen 
plannen om dit te repareren.  
 

 

 

Jarenlang is de bovengrens 
voor huurtoeslag vastgezet 
op een maandhuur van ruim 
€ 700. Tegelijkertijd zijn de 
huren sterk gestegen. 
Daardoor komen minder 
mensen in aanmerking voor 
huurtoeslag, waardoor zij in 
financiële problemen 
kunnen komen. Ook worden 
de mogelijkheden om te 
investeren in nieuwbouw 
voor de sociale huursector 
beperkt door de 
verhuurdersheffing, die 
woningcorporaties aan het 
rijk moeten betalen. 
 
Hans Goorhuis van 
Patrimoniums Woonservice, 
Hennie Nagel, voormalig 
voorzitter van de 
huurdersvereniging van 
Patrimonium en de leden 
van de Woonadvies-
commissie (WAC), gingen 
in op de situatie in 
Veenendaal.  
 

 
 
Gelukkig slagen we er in 
onze stad nog in om 
iedereen van een betaalbaar 
huis te voorzien. Maar omdat 
Patrimonium de afgelopen 
jaren ervoor gekozen heeft 

http://www.pvda.nl/
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om de maximaal toegestane 
huurverhogingen niet 
volledig in de huren door te 
berekenen, kunnen er op 
termijn minder 
mogelijkheden zijn om 
verdere investeringen te 
doen. Opvallend is ook dat 
steeds meer nieuwe 
huurders tevens aanspraak 
maken op aanvullende zorg. 
In dat opzicht vervult de 
woningbouwvereniging een 
belangrijke signaalfunctie 
voor het WMO-loket in 
Veenendaal.  
 

 
 
De PvdA wil graag tijdens 
openbare 
themabijeenkomsten ingaan 
op ontwikkelingen, die net 
buiten de dagelijkse 
politieke agenda vallen, 
maar wel van groot belang 
zijn voor mensen in 
Veenendaal. Indien u een 
bijeenkomst wilt bijwonen of 
indien u suggesties heeft 
voor een te bespreken 
thema, kunt u dit laten 
weten aan Dick Vink, 
secretaris PvdA Veenendaal. 
(veenendaal@pvda.nl)  
 

 
 

Bijdrage gevraagd 
 
Veense PvdA’ers, 

Mede namens het bestuur 
wil ik U vragen onze afdeling 
financieel te steunen zodat 
wij in staat blijven om actief 
te zijn in de Veenendaalse 
samenleving en in de 
gemeenteraad. 
 
Wij zijn voor onze financiën 
voor het grootste deel 
afhankelijk van gelden die 
wij vanuit het landelijke 
partij bureau ontvangen. 
Dat is de laatste tijd 
drastisch minder geworden.  
 

 
 
De oorzaak is het feit dat 
daar minder afdrachten van 
landelijke politici binnen 
komen. Er zijn zoals bekend 
sinds de laatste 2e kamer 
verkiezingen fors minder 
PvdA kamerleden en helaas 
zijn er ook geen PvdA 
bewindspersonen.  
Het organiseren van thema 
avonden en andere 
activiteiten wordt daar door 
zeer beperkt. Wij zouden dat 
graag meer doen . Daarom 
het verzoek aan onze Veense 
partijgenoten. Mocht u een 
bijdrage, klein of groot, 
willen leveren dan kan dat 
op: 

NL15 RABO 0121 3760 79 

t.n.v. Partij van de Arbeid 
Afdeling Veenendaal 
 

Bij voorbaat onze hartelijke 
dank. 
Namens het bestuur, 
Ruud van der Vliet 
Penningmeester  
 

 
 

Nieuw schaduw-raadslid 
 
Donderdagavond 23 januari 
is Mr. Hennie C. Bos 
geïnstalleerd als nieuw 
schaduwraadslid voor de 
PvdA Veenendaal.  
 

 
Foto Yvonne Cloo 
 
Hennie Bos is een geboren 
Veenendaler. Afkomstig uit 
een sociaal democratisch 
gezin. Hij wil met name een 
bijdrage leveren aan de 
sociale insteek en het sociale 
gezicht van de Veenendaalse 
PvdA. 
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